
Vyhodnocení projektu



Jedná se o nový projekt Libereckého kraje na podporu kariérového
poradenství na základních školách.

Proč vznikl?
Současná forma kariérového poradenství má na žáky jen
minimální dopad. Potvrzuje to i průzkum společnosti Trexima ze
srpna 2024.

Cílová skupina
Žáci 8. tříd základních škol, kteří se rozhodují o své budoucí
studijní a kariérní dráze.

Cíl projektu
Cílem bylo přinést interaktivní a přímé propojení středních škol a
zaměstnavatelů, aby žáci viděli souvislost mezi studiem a
budoucím uplatněním.

O PROJEKTU



Formou krátkých videí byly účastníkům představeny studijní
obory a jejich uplatnění v konkrétních profesích.

Společná prezentace škol a zaměstnavatelů – střední školy
představily své obory, firmy přiblížily reálné pracovní příležitosti.

Na závěr odměna – filmové promítání jako příjemné zakončení dne.

Účast
7 středních škol, 7 zaměstnavatelů
850 žáků 8. tříd ZŠ (vč. pedagogického doprovodu) z 15 ZŠ v
Liberci

PRŮBĚH AKCE



Střední průmyslová škola a Vyšší odborná škola, Liberec a
DENSO Manufacturing Czech s.r.o.
Střední škola strojní, stavební a dopravní, Liberec a Magna
Exteriors (Bohemia) s.r.o.
Střední škola a Mateřská škola, Liberec, Na Bojišti 15 a Policie
ČR
Střední zdravotnická škola a Vyšší odborná škola zdravotnická,
Liberec a Krajská nemocnice Liberec a.s.
Střední škola gastronomie a služeb, Liberec a Liberecká výšina
Obchodní akademie Liberec a Krajský úřad Libereckého kraje 
Střední průmyslová škola stavební, Liberec a CL-EVANS s.r.o.

Oceňované bylo zapojení absolventů středních škol do prezentací.

AKTÉŘI PROJEKTU



DEMOGRAFICKÁ SITUACE V KRAJI
Zdroj dat: Odbor školství,
mládeže, tělovýchovy 
a sportu Libereckého kraje



DEMOGRAFICKÁ SITUACE V KRAJI
LIBERECKÝ KRAJ OKRES

šk. rok ČESKÁ LÍPA JABLONEC LIBEREC SEMILY

2024/2025 4704 1063 956 1863 835

2025/2026 4355 932 947 1760 718

2026/2027 4131 903 856 1700 653

2027/2028 4128 924 832 1662 703

2028/2029 4033 893 846 1637 671

2029/2030 3966 897 767 1575 742

2030/2031 4301 898 972 1713 728

Zdroj dat: Odbor školství,
mládeže, tělovýchovy 
a sportu Libereckého kraje



Má projekt smysl? ANO!
Výsledky ankety ukazují, že žáci oceňují interaktivní a nenásilnou formu rozšíření obzorů o
možnostech středních škol a budoucího uplatnění.

Budeme s projektem pokračovat? ANO!
Plánujeme rozšíření projektu do dalších částí Libereckého kraje a intenzivnější zapojení
absolventů.

VIZE DO BUDOUCNA



VYHODNOCENÍ
ZPĚTNÉ VAZBY



Zpětnou vazbu vyplnilo 434 účastníků (51 %):
418 žáků
16 pedagogů

Otázka: Jaké zaměření SŠ vás láká?

VÝSLEDKY ANKETY | ZÁKLADNÍ ŠKOLY



Otázka: Využijete informace z akce při výběru střední školy? 
ANO: 376 žáků ZŠ (90 %)
NE: 42 žáků ZŠ (10 %)

VÝSLEDKY ANKETY | ZÁKLADNÍ ŠKOLY



Otázka: S kým řešíte výběr střední školy? (možnost více odpovědí) 

VÝSLEDKY ANKETY | ZÁKLADNÍ ŠKOLY



Otázka: Která prezentace se vám líbila nejvíce? (žáci)

VÝSLEDKY ANKETY | ZÁKLADNÍ ŠKOLY



Otázka: Která prezentace se vám líbila nejvíce? (pedagogové)

VÝSLEDKY ANKETY | ZÁKLADNÍ ŠKOLY



Otázka: Co vás na akci nejvíc zaujalo? (pedagogové)

VÝSLEDKY ANKETY | ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Oceňuji představení firem, díky nimž si žáci mohli získat konkrétní představu o
možném uplatnění.
Propojení vzdělávání (prezentace škol) se zábavou (promítání filmu) a zejména fúze
středních škol s firmami a absolventy z praxe při jejich představování. To vše
skloubeno do ucelené prezentace.
Představení škol a firem. Ale - většina škol velmi teoreticky, bez představy. Videa
velmi krátká.
Žáci byli přinuceni poslouchat a získlali tak mnoho informací nejenom od zaměstanců
školy, ale též od lidí z praxe.
Organizace, videa a profesionální přístup.



Další vzkazy (pedagogové)

VÝSLEDKY ANKETY | ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Jedna z nejlepších akcí za poslední dobu, kromě Živé knihovny pro deváťáky, moc
díky!!!
Akce měla výbornou organizaci, skvělý koncept, milé pořadatele i prezentující.
Děkujeme, rádi se zúčastníme další.
Pokračujte v akci i příští rok.
Celá akce byla skvělá. Žáci ještě následující den jednotlivé prezentace probíraly. Velmi
rádi také využijeme exkurzí do firem. Moc děkujeme. Tento druh akcí má smysl.



Celkem mělo možnost hodnotit 14 zástupců (7 firem + 7 škol)
Zpětnou vazbu vyplnilo 10 z nich (71,4 %) 

6 firmy
4 školy

Otázka: Jak se vám akce líbila?
(Hodnocení 1–5 jako ve škole)

VÝSLEDKY ANKETY | SŠ | ZAMĚSTNAVATELÉ



Otázka: Jak hodnotíte celkovou organizaci akce?
(Hodnocení 1–5 jako ve škole)

VÝSLEDKY ANKETY | SŠ | ZAMĚSTNAVATELÉ



Otázka: Byla podle vás akce přínosná pro žáky?
(Hodnocení 1–5 jako ve škole)

VÝSLEDKY ANKETY | SŠ | ZAMĚSTNAVATELÉ



Otázka: Co vám akce přinesla?

VÝSLEDKY ANKETY | SŠ | ZAMĚSTNAVATELÉ

Velmi dobrý pocit, že tato akce měla smysl.
Nový pohled, že je potřeba více spolupracovat nejen se SŠ, ale zaměřit se již na ZŠ.
Údernou propagaci školy s velkým počtem oslovených žáků.
Možnost prezentovat školu. Taková forma prezentace je efektivní.



Podklady k projektu včetně fotografií najdete zde:

DALŠÍ INFORMACE



DĚKUJEME ZA POZORNOST!


